

**Dagsorden til møde:**

Regionsbestyrelsesmøde

Dato for møde:

4 September 2020

Sted:**Golf Hotel Viborg
Hans Tausens Alle 2
8800 Viborg.****For referat:** Alexander Küster**Deltagere:****Afbud:** Aksel. Michael og Camilla**4 September**

| | | |
|------------------|----------|---------------------------------------|
| Kl. 09:30-09:45: | Punkt 1 | Velkommen til |
| Kl. 09:45-10:15: | Punkt 2 | Repræsentantskab 2020 |
| Kl. 10:15-11:15: | Punkt 3 | Ny struktur I Danske Fysioterapeuter |
| Kl. 11:15-11:45: | Punkt 4 | Planlægning af generalforsamling 2021 |
| Kl. 11:45-12:30: | Punkt 5 | Frokost |
| Kl. 12:30-12:50: | Punkt 6 | Foreløbigt regnskab |
| Kl. 12:50-13:10: | Punkt 7 | Status på OK21 |
| Kl. 13:10-13:20: | Punkt 8 | Status på aflyst Fagfestival |
| Kl. 13:20-13:30: | Punkt 9 | Formandens mødelist |
| Kl. 13:30-13:50: | Punkt 10 | Pause med kaffe og kage |
| Kl. 13:50-14:00: | Punkt 11 | Orientering ved SU og TR |
| Kl. 14:00-14:25: | Punkt 12 | Orientering ved bestyrelsen |
| Kl. 14:25-14:45: | Punkt 13 | Orientering ved formanden |
| Kl 14:45 – 14:50 | Punkt 14 | Formidling |
| Kl 14:50 – 15:00 | Punkt 15 | Evt |



Forklaring af forkortelser:

- (D) = Drøftelse
- (O) = Orientering
- (B) = Beslutning

Regionsbestyrelsesmøde

1) Kl. 09:30-09:45

Velkommen til

Beskrivelse: Velkommen af valg er ordstyrer, samt godkendelse af dagsorden, forslag til eventuelt.

Formanden byder velkommen til mødet. Dagsorden godkendes og Kirsten vælges som ordstyrer.

2) Kl.: 09:45-10:00

(D) Forslag til repræsentantskab 2020

Beskrivelse: Formanden kommer med en foreløbig status på afholdelse af Repræsentantskabet november 2020/marts 2021 og bestyrelsen har mulighed for at starte diskussionen om eventuelle forslag til Repræsentantskabet

Indstilling: Bestyrelsen bedes tage orienteringen til efterretning, og diskutere eventuelle forslag.

Rotationsforslaget fremsættes igen af Agnes til repræsentantskabsmødet. Forslaget omhandler rotation af poster i Danske Fysioterapeuter. Der gøres blandt andet opmærksom på at man har en rotationsordning hos ergoterapeuterne. Der opfordres til at der kan laves små rettelser til forslagene. Der gøres også opmærksom på at der kan opstå uligheder i valgperioder som måske skal rettes op på.

3) 10:00-10:15

Medlemsarrangementer efteråret 2020

Beskrivelse: I forbindelse med aflysningen af vores fagfestival 2020 i oktober ser arrangementskalenderen for Region Midtjyllands medlemmer noget tom ud. Fra formanden side blev dette betragtet med ro, da det blev set som en naturlig følge af coronasituationen og de flere lokale smitteudbrud, som der opstår rundt om i Danmark.



Efter samtale med de andre regionsformand, er det blevet formanden bekendt at ikke alle har samme opfattelse af situationen. Det kan nævnes at der ved gennemgang af de regionale hjemmesider er fundet følgende antal arrangementer i efteråret:

Nord: 6 arrangementer (et med op til forsamlingsforbuddets 100 deltagere)

Hovedstaden: 1 arrangement

Syd: 4 arrangementer

Sjælland: 1 arrangement (er afholdt med ca 60 deltagere)

I Region Midt har vi 2 arrangementer, et årsmøde for praktiserende og et medlemsmøde forud for REP. Dette er sædvanlige arrangementer, som SKAL afholdes og ikke faglige arrangementer som de andre regioner afholder.

Indstilling: Bestyrelsen bedes diskutere om der skal et fagligt arrangement i kalenderen i efteråret. Det skal i så fald besluttes hvilket og hvordan det skal ligge geografisk.

Corona-restriktioner gør det selvfølgelig sværere at afholde arrangementer. I bestyrelsen bliver der udtalt en bekymring for at afholde arrangementer og at der måske bør være et forsigtighedsprincip. Der kan dog lægges op til at folk kan gå i tænkeboks for nogle gode arrangementer i 2021. Der kunne også lægges op til at afholde et webinar. Der er dog også det sociale aspekt som selvfølgelig bliver svært ved at det bliver over nettet.

Bestyrelsen vælger ikke at afholde fysiske møder af faglig karakter i efteråret ud fra et forsigtighedsprincip specielt ud fra at der har været nogle lokale smitteudbrud i Midtjylland. Agnes E, Vita og Sanne laver et udkast til et webinar.

4) Kl. 10:15-11:15

(D) Ny struktur i Danske Fysioterapeuter

Beskrivelse: Udvalget der har været nedsat til at komme med forslag om ny struktur har nu et forslag til diskussion. Agnes H og Ruben har siddet i udvalget og vil på bestyrelsesmødet lave en gennemgang af forslaget. Bestyrelsen bedes orientere sig i bilaget og benytte sig af indsatte link for at forberede sig til punktet. Dette vil være første drøftelse af punktet. <https://www.fysio.dk/om-os/opbygning> (Se bilag 1)

Indstilling: Bestyrelsen bedes diskutere den nye struktur i danske fysioterapeuter.

Den nye struktur præsenteres for bestyrelsen. Den nye struktur skal blandt andet være med til at sikre at flere medlemmer bliver fagligt aktive og flere medlemmer får direkte indflydelse på foreningens virke. Man går væk fra de indirekte valg. Derudover lægges der også op til at der kommer mere fokus på en klyngestruktur i danske fysioterapeuter. Der blev også diskuteret om hvor stor hovedbestyrelsen skal være, eftersom der lægges op til en udvidelse, hvilket kan ses som værende problematisk. Derudover lægges der også op til at sløjfe regionsbestyrelserne som man kender dem i dag. I stedet er der lagt op til, at Regionsbestyrelserne skal bestå af Regionsformand og formanden for de forskellige klynger i hver region

Der diskuteres blandt andet omkring hvordan klyngerne skal formes og hvordan de helt præcis skal se ud. Det bliver dog påpeget at det uagtet er vigtigt at få en bredere demokratisk interesse i foreningens virke. Dog skal der gives støtte til disse klynger, også økonomisk. En frygt som der blandt andet kom til udtryk ved mødet var blandt andet om man kunne finde folk til at sidde i disse klynger og hvordan man helt præcist skal kunne rekruttere til at sidde i disse klynger. Dog var der også en stor tilfredshed med at man skulle have en ny struktur hvor foreningen kommer tættere på det enkelte medlem.



Det diskuteres også hvordan man for fremtiden skal have valg til repræsentantskabet samt hvor centralt/decentralt de forskellige organer skal være. Et af de forslag som blandt andet skulle sikre at disse klynger lokalt fik tilknyttet en ansat, som formodentligt selv skal være fysioterapeut, til at tage sig af nogle af de ting som regionsmændene tager sig af igen.

Derudover diskuteres det også hvordan SU og TR skal repræsenteres i foreningen for fremtiden og specielt i forhold til klyngestrukturen.

Det blev derudover også diskuteret hvem der præcis skulle være en del af repræsentantskabet og hvordan man skulle kunne vælges. Her blev der dog præsenteret vigtigheden i den demokratiske ret til at stille op, uagtet hvilke holdninger man nu engang skulle have til foreningen.

5) Kl. 11:15-11:45

(D)(B) Planlægning af generalforsamling 2021

Beskrivelse: Planlægningen af generalforsamlingen påbegyndes

Indstilling: Bestyrelsen bedes diskutere dato, sted, oplægsholder, form osv for den næstkommende generalforsamling. Bestyrelsen bedes beslutte dato og sted for afholdelse og bedes komme med forslag eller retning i forhold oplægsholder.

Forskellige forslag blev drøftet som oplægsholder. Det skulle ikke være for tungt og gerne noget andet end stand up denne gang. Det kunne fx være Dennis Nørmark om Pseudoarbejde eller Djøf med Løgn eller Karen Marie Lillelund.

Sted: Herning Kongres eller DGI Huset Herning, husk at tjekke for OK.

Formanden prøver at finde en dato primo april, der går uden om diverse forårshellagedage. Der blev udtrykt ønske om at selve generalforsamlingen kunne streames, dette undersøger formanden.

6) Kl. 11:45-12:30

Frokost

7) Kl. 12:30-12:50(D)

(O) Foreløbige regnskab

Beskrivelse: Formanden svarer på spørgsmål angående det foreløbige regnskab og vil give en status på mulighed for overførsel af ubrugte midler til næste år. Regnskab vedlagt som bilag. (Se bilag 2)

Indstilling: Bestyrelsen bedes tage orienteringen til efterretning.

Det foreløbige regnskab ser fint ud. Vi ligger lavt i udgifter som følge af corona-situationen der har resulteret i færre møder, færre transportudgifter til formand og færre medlemsarrangementer. Ikke mindst den aflyste Fagfestival i okt.

Den samlede økonomiske situation i Danske Fysioterapeuter ser anderledes ud. Der har været merforbrug på medarbejdertimer i sekretariatet som følge af de mange spørgsmål der er opstået på baggrund af corona-situationen. Derfor ser det ud til at foreningen kan forvente et underskud i år.

Derudover går Danske Fysioterapeuter en årrække i møde, hvor skiftet til AC som hovedorganisation betyder at konfliktfond A skal fyldes betydeligt op for at imødekomme AC



krav om konflikt-kapital ved en evt storkonflikt. Dette betyder årlige besparelser mange år frem.

Derfor har regionsformændene love at se på, om nogle af de ubrugte midler i år, kan afhjælpe med at dække årets underskud.

Formanden vil gennemgå regnskabet og efterfølgende lave en orientering til bestyrelsen ang tilbageførslen til foreningen centralt.

8) Kl. 12:50-13:10

(O) (D) OK21

Beskrivelse: Kirsten Ægidius kommer med en orientering om OK21 på det offentlige område.

Indstilling: Bestyrelsen bedes tage orienteringen til efterretning.

I foråret var der møde i udvalget og der gav man et mandat til vedligeholde forlængende overenskomst. Det har specielt være pension, familieliv og arbejdstid der har fyldt i diskussionerne. Der skal også ses på hvordan vores krav skal parres med de øvrige AC's krav. Alle organisationernes krav er ved at blive samlet sammen med AC. Det diskuteres også at det er vigtigt at se på, hvordan lønnen kommer til at udvikle sig på tværs af uddannelsesområder. Der blev også diskuteret at man skulle holde fast i de aftaler man har lavet med AC og at man skal sikre at ens beslutningsgrundlag ikke skrider i den forbindelse.

9) Kl. 13:10-13:20

(O) Status på aflyst fagfestival

Beskrivelse: Der bliver givet en status for den aflyste fagfestival.

Indstilling: Bestyrelsen bedes tage orienteringen til efterretning.

Alt er nu aflyst og ingen har krævet honorar. Der er blevet skrevet til folk at det er aflyst og at man vil vende tilbage med andre arrangementer. Beslutningen om aflysning møder stor forståelse fra alle oplægsholdere og fra Silkeborg Gymnasium, hvor arrangementet skulle have været afholdt.

10) Kl. 13:20-13:30

(O)(D) Formandens møde liste

Beskrivelse: Formanden mødeliste vedlagt som bilag. Bestyrelsen er velkommen til at stille spørgsmål til listen (Se bilag 3)

Indstilling: Bestyrelsen bedes tages mødelisten til efterretning.

Formanden præsenterer sin mødeliste. Formanden har været til flere forskellige arrangementer, selvom de dog naturligvis ikke har været særligt stor grundet corona. Der blev også diskuteret hvilke arrangementer man kan afholde i fremtiden med DSF. Formanden er også blevet valgt som delegeret til DSA.

11) Kl. 13:30-13:50

Pause

12) 13:50-14:00

Orientering ved TR og SU



Man har ikke kunnet mødes grundet corona og afholder nu et virtuelt møde. Efter det virtuelle møde må man se på om der er andre måder at lave netværk på. Man skal også kunne forsamles på en måde så man kan retfærdiggøre det over for sin leder. Man er nødt til at holde fanen højt. Det blev også diskuteret om man skulle have en temadiskussion om hvad man synes om, hvad ens leder mener om ens deltagelse i det faglige.

13) Kl. 14:00-14:25

Orientering ved bestyrelsen (Herunder gerne en status på corona fra de forskellige arbejdspladser).

Der kommer forskellige erfaringer fra bestyrelsen. Der er f.eks ikke længere venteværelse og mange holder stadig fast i restriktionerne og værnemidler.

Det blev diskuteret om et hygiejnegebyr var ønskeligt og nødvendigt og spurgt til hvor forhandlingerne stod om dette.

. Der har også været eksempler på patienter som ikke ville komme til klinikken, hvilket i længden kan give funktionsnedsættelse hos patienterne. Derudover er det også svært når svømmehaller og træningscentre er lukkede. Der har også været forvirring på hospitalerne for hvornår man har sine vagter. Det er dog meget forskelligt fra sted til sted hvordan man har håndteret det.

14) Kl. 14:25-14:45

Orientering ved formanden

- Besparelser i Silkeborg
- Status på Covid19 tillæg i praksissektoren
- Status på coronaudbrud i region midt

Der har ikke været svar på covid tillæg endnu men der er sendt noget ud til sundhedsordførerne. Den bliver også løftet ind i det lokale SU.

Der har lige været forslag til besparelser i Silkeborg, som de kalder korrigerende tiltag som er en akut besparelse som der var en del fysioterapeuter i spil. Formanden teamer op med ergoterapeuterne og ringede til udvalgets medlemmer for at tale imod besparelserne. Der blev lavet et høringssvar hvor man beskriver at man ikke er imod digitale løsninger, som er en del af besparelserne, men at man skal finde ud af hvordan det skal udmøntes.

Det ser bedre ud i Silkeborg og Aarhus men formanden forventer at lokale coronaudbrud bliver en del vores hverdag indtil en vaccine kommer på markedet.

15) Kl. 14:45-14:50

Formidling – hvad skal på hjemmesiden som en kort nyhed fra dagens møde?

Til regionsbestyrelsesmødet bliver der blandt andet drøftet foreningens fremtidens arrangementer, hvor bestyrelsen kom frem til at der skulle være et forsigtighedsprincip. Derudover fik bestyrelsen også diskuteret covid situationen, både i forhold til hvad der sker de forskellige steder men også hvordan man som forening skal forholde sig til det i fremtiden. Til sidst fik bestyrelsen også diskuteret den fremtidige struktur for danske fysioterapeuter og specielt hvordan man sikrer at flest mulige medlemmer føler sig hørt i foreningen.

16) Kl. 14:50-15:00

Evt

Ruben er blevet udpeget til at sidde i følgegruppen for 10 årsplanen for psykiatrien og vil gerne have input fra bestyrelsen til det.

